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Skolebestyrelsesmøde Skoledistrikt Syd 
Tirsdag d. 30. januar 2018 

Kl. 18.00-21.00 på Sæby Skoleafdeling 
 

Møde vedr. profil til kommende distriktslederopslag er udsat til  
mandag den 5. februar kl. 17.00 på Sæby Skoleafdeling 

 
 

DAGSORDEN 
 

 
1. Deltagere 

 
 

 
- Jeppe Mortensen, elevråd (afbud) 

- Gabriella Hartvig 

- Louise Jæger Jeppesen 

- Anette Hede Michaelsen  

- Lone Haugaard 

- Preben Hahn Sørensen  

- Dan Christiansen (udtrådt) 

- Maibritt Ombo (afbud) 

- Thomas Kaptain  

- Mette Hejslet  

- Ulla Winther  

- Rene Dehn  

- Michael Koch Sørensen (ikke mødt) 

- Henrik Bruun Nielsen (afbud) 

- Lars Lundgreen 

- Jesper Koldtoft (referent) 

- Tim Terkelsen 

- Gitte Boelskifte (vedr. punkt 3) 

 

1. Godkendelse af dagsorden samt 
punkter til evt. – 5 min. 

 Punkt 4 udgår (ingen elevråds-
repræsentant). 
 

 Punkt 8 udgår (forvaltningen kommer 
først med udspil senere). 

 

 Rettelse til sidste referat: Gabriella 
deltog i mødet (fremgår ikke af referat). 

 

 Under eventuelt tilføjes punktet 
kvalitetsrapport (v/ LL). 

 

2. Økonomi 
 
Gennemgang af økonomirapport 
 
Bilag vedhæftet. 

Økonomirapport: 
 

 Regnskabet for 2017 udviser et 
merforbrug på kr. 2,6 mio kr. (hvor der 



2 

var meldt et merforbrug på 3 mio kr. 
ind tidligere). 
 

3. Godkendelse af budget 2018 
 
Under punktet vil I få fremlagt budget 2018. I, 
som bestyrelse, skal godkende fordelingen af 
den samlede budgetramme i distriktet. Under 
punktet deltager sekretær, Gitte Boelskifte. 
Budgetmateriale udleveres og gennemgås på 
mødet, hvor der er mulighed for at stille 
spørgsmål. 

Fremlæggelse af budget: 
 

 LL orienterede om opbygningen af 
skoledistriktets budget (bilag 
udleveret). 
 

 GB orienterede om det udleverede 
budgetmateriale; herunder fordeling af 
de samlede budgetmidler på distrikts-
skolelederens og afdelingernes 
områder. 

 

 Drøftelse af budgetmaterialet, 
herunder afdelingernes råderum og 
tildelingen pr. afdeling, udgifter til 
skolerejser, regulering i forhold til 
specialtilbud m.v. 

 

 Den foreslåede fordeling af budget- 
midler godkendt. 

 

4. Nyt fra elevrådet Punktet udgået 
 

5. Drøftelse af Årshjul 
 
Arbejdsgruppen bestående af; Lone Haugaard, 
Louise Jæger og LL fremlægger årshjulet i sin 
tilrettet funktion. Der bliver mulighed for at 
komme med input til indholdet. 
 
Bilag vedhæftet. 

Fremlæggelse v/ Louise: 
 

 Orientering om årshjulets punkter i det 
rundsendte bilag. 

 

 De forskellige temaer/punkter er bl.a. 
påsat under hensyntagen til det 
forestående skolebestyrelsesvalg. 
 

 Kort drøftelse af tidspunkter for 
værdiarbejde, trivselsundersøgelse m.v. 
 

 Der udtryktes ros til udvalget for arbejdet 
med årshjulet. 
 

 Årshjulet godkendt. 
 

6. Synergieffekter i Distriktet 
 
Dette er et opfølgningspunkt. Oplæg v/LL 

Opfølgning: 
 

 LL’s oplæg om synergieffekter rundsendes 
(powerpoint). 

 
Omdrejningspunkter i forhold til distriktet:  

 Det gode samarbejde mellem dag-
institutioner og skoleafdelinger,  
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 Godt samarbejde om overgangen mellem 
skoleafdelinger, 

 BBO, herunder styrkelse af samarbejde 
med familieafdelingen, projekt ”Forandring 
i Fællesskab”, trivselslinealen, Familien i 
Centrum. 

 Fælles indsatsområder, herunder 
uddannelse, elevinddragelse, 
videnproducerende skoler, PLC, 

 Lokale netværk for skolens vejledere 
styrker det tværgående samarbejde, 

 ”Ensretning” i forhold til forebyggende 
arbejde; herunder bekymringsskema, 
skolerådgivning m.v. (fælles sprog), 

 PLF (professionelle læringsfællesskaber) 
styrker anvendelsen af indsamlet data. 

 
Omdrejningspunkter i forhold til ledelse: 

 Gode muligheder for kvalificeret sparring, 

 Ledelsen dækker kompetencerne bredt, 

 Flere til at kvalificere f.eks. handleplaner, 

 Samarbejde mellem distriktsledere, 

 Centralisering af MED, budget, bestyrelse, 
ledelsestilsyn m.v. frigiver på sigt tid til 
øvrige opgaver hos afdelingslederne, 

 Økonomiens størrelse muliggør større 
indsatser. 

 

Omdrejningspunkter i forhold til arbejdsmiljø: 

 Styrket samarbejde om arbejdsmiljø-
indsatsen, 

 Styrkelse og udvikling af lokal-MED, 

 Størrelsen af MED-udvalg giver mere 
kvalificeret sparring og drøftelser, 

 Muliggørelse af styrkede indsatser, f.eks. 
konflikthåndtering, social kapital m.v. 

 

7. Drøftelse af princip for skole/hjem 
samarbejde og lektier 

 
Dette er et opfølgningspunkt. 

Opfølgning på tidligere drøftelse: 
 

 Drøftelse af, i hvor høj grad lektier, 
informationsniveau på afdelingerne m.v. 
skal/kan indgå i deciderede principper fra 
skolebestyrelsen. 

 

 Erfaringer med forskellige former for lektier 
fra afdelingerne, herunder konkrete 
udfordringer, delt og drøftet. 
 

 Beslutning: LL drøfter bestyrelsens 
holdninger til lektier og informationsniveau 
med afdelingslederne, herunder behovet 
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for principper fra bestyrelsen eller 
retningslinjer på afdelingerne. 
 

8. Valg til skolebestyrelsen – synlighed 
 
Dette er et opfølgningspunkt.  

Punktet udgået 

9. Dysleksihandleplan – præsentation 
af arbejdet 

 
Under punktet vil afdelingsleder Jesper Koldtoft 
(Sæby Skoleafd.) fremlægge arbejdet med 
handleplanen for dysleksi, så I kan få et indtryk 
af, hvordan der arbejdes med den i distrikterne. 
 
Dysleksihandleplanen er vedhæftet som bilag. 

Punktet udsættes til næste møde  p.g.a. 
tidsnød 

Kort orientering v/ Louise – 5 min.  Kort orientering vedr. arbejde med ny 
styrelsesvedtægt, herunder høringsproces 
forud for det kommende bestyrelsesvalg. 

 

 Forslag om, at marts-mødet (8/3) ændres 
til 28. februar på Sæbygård-afdelingen for 
at kunne drøfte styrelsesvedtægten. LL 
udsender kalender-brik vedr. ændringen.  

 

Kort orientering v/ Lars – 5 min.   Kort orientering fra LL vedr. den 
kommunale kvalitetsrapport. 

 

 Kladde til kvalitetsrapporten omdelt på 
mødet – herefter kommenterer 
bestyrelsens medlemmer på rapporten og 
indsender til LL senest den 14. februar 
(deadline til forvaltningen er 16. februar)  

 

Punkter til næste møde – 5 min.   
Punkter til møde i start 2018: 
 

 Erhvervspraktik 

 Uddannelsesparathed 

 Dysleksi handleplan (udsat fra 31/1) 
 

Evt. Intet til referat 
 

 

 


